
MARIUS DRAGNE, XELLA ROMÂNIA:

“Piaþa de zidãrie va înregistra un avans mai
mare de 5% în acest an”

Reporter: Cum a evoluat anul tre-
cut piaþa de zidãrie BCA ca volum ºi
ca valoare?

Marius Dragne: Estimãm cã piaþa
de zidãrie a înregistrat un avans uºor
în 2015, indiferent dacã vorbim des-
pre produse tip BCA sau despre zi-
dãria ceramicã. Datele noastre indi-
cã un avans al pieþei mai mare de
5%. Pentru piaþa de construcþii a fost
cel mai bun an din 2009 pânã acum.
Evoluþia pozitivã înregistratã este un

semnal cã piaþa începe sã se aºeze.
Activitatea pe acest segment a fost
una susþinutã, chiar efervescentã în
unele momente, susþinutã în mare
parte de programul Prima Casã. Ne
aºteptãm la menþinerea acestui
trend uºor pozitiv în 2016. Multe
dintre proiectele care au livrat locu-
inþe noi în piaþã sunt proiecte în eta-
pe, iar aici vor fi livrate locuinþe ºi în
anii urmãtori.

Reporter: Ce tendinþe noi aþi re-

marcat pe piaþa materialelor termoi-
zolante?

Marius Dragne: Eficienþa energe-
ticã are o importanþã mai mare, atât
datoritã conºtientizãrii nevoii din
partea consumatorilor, cât ºi ca ur-
mare a presiunii exercitate de atin-
gerea obiectivelor europene din
acest domeniu.

Încep sã se obþinã din ce în ce mai
multe certificãri energetice avansate
ºi pe segmentul rezidenþial. Pânã în
acest moment sunt 14 proiecte rezi-
denþiale din piaþã cu 4.300 de locu-
inþe care au obþinut sau sunt în curs

de obþinere a unor certificãri
verzi. YTONG este în

acest moment furnizor
de soluþii de zidãrie
recomandat pentru
construcþia de clãdiri
rezidenþiale verzi, în

urma recunoaºterii
obþinute din partea

Consiliului Român pentru
Clãdiri Verzi. O altã tendinþã prezen-
tã pe segmentul rezidenþial þine de
regândirea spaþiului. Credem cã noi-

le construcþii vor avea un raport mai
bun între spaþiul construit ºi cel util.
Stilul de viaþã al consumatorilor s-a
schimbat mult în ultimii ani. La fel,
existã schimbãri importante în
componenþa familiilor, aspect care
va influenþa direct piaþa rezidenþialã
din marile centre urbane.

Reporter: Care credeþi cã vor fi
principalele motoare de creºtere ale
pieþei construcþiilor în urmãtorii trei
ani?

Marius Dragne: Anul 2015 a fost
unul dintre cei mai buni ani pentru
anumite regiuni, cel puþin pe seg-
mentul rezidenþial. Datele statistice
raportate pentru regiunea Bucu-
reºti-Ilfov indicã rezultate chiar mai
bune decât cele înregistrate în 2008.
Multe proiecte au fost demarate
anul trecut ºi vor continua în 2016.
De asemenea, au fost mulþi cumpã-
rãtori care au optat pentru proprie-
tãþi aflate în faza de construcþie.
Aceºtia se vor muta ºi vor face re-
cepþia anul acesta. Toate aceste date
indicã un uºor avans al pieþei de
construcþii ºi în 2016. Credem cã in-
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Piaþa de zidãrie a înregistrat un

avans uºor în 2015, indiferent

dacã vorbim despre produse tip

BCA sau despre zidãria ceramicã,

iar avansul pieþei va fi mai mare

de 5%, în acest an, ne-a declarat

Marius Dragne, CEO al Xella Româ-

nia, filialã a producãtorului ger-

man de materiale de zidãrie cu
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Potrivit sursei citate, 2015 a fost

unul dintre cei mai buni ani pen-

tru anumite regiuni din þarã, pe

segmentul rezidenþial, iar datele

statistice raportate pentru regiu-

nea Bucureºti-Ilfov indicã rezulta-
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“Piaþa de zidãrie - BCA sau cãrã-

midã - are nevoie de o perioadã de

maturizare. Sperãm cã vom asista

la o fazã de regândire a politicilor

de dezvoltare în care preþurile vor

fi stabilite cât mai realist ºi fãrã sã

afecteze calitatea produselor ºi

serviciilor oferite”, ne-a mai spus

domnul Dragne.
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vestiþiile private vor reprezenta mo-
torul pieþei ºi în anii care urmeazã.
Sectorul rezidenþial va rãmâne un
pilon principal de dezvoltare al pie-
þei, pe un trend ascendent þinând
cont cã nevoia de locuinþe noi este
încã la un nivel ridicat în România.
Un aport important va veni ºi din
zona dezvoltãrilor de birouri ºi spaþii
comerciale, acolo unde dezvoltatorii
au acces la date despre ultimele no-
utãþi în materie de construcþii ºi acti-
veazã pe o piaþã concurenþialã în
care calitatea unei construcþii face
diferenþa în atragerea celor mai im-
portanþi chiriaºi.

Reporter: Care au fost cele mai co-
mercializate produse de cãtre Xella
România, în 2015? În ce zone ale þã-
rii aþi înregistrat cele mai multe co-
menzi?

Marius Dragne: În mod tradiþio-
nal, cele mai efervescente regiuni
sunt cele cu un nivel superior al ve-
niturilor. Bucureºtiul a fos o piaþã di-
namicã, dar la fel au fost ºi Cluj Na-
poca, Braºov, Timiºoara, Constanta,
Bacãu sau Iaºi.

Observãm la nivel de piaþã o
creºtere a ponderii pe care o are
oferta de apartamente noi care se
adreseazã clasei medii ºi superioare.
YTONG a fost una dintre soluþiile
alese în multe proiecte cu o bunã
poziþionare în piaþã. Proiectele con-
struite cu YTONG au obþinut mai
uºor certificãri energetice superioa-
re, iar protecþia asiguratã la frig, foc,
cutremure au contribuit în câºtiga-
rea încrederii clienþilor. De exemplu,
proiectele rezienþiale din Bucureºti
care au folosit YTONG sunt foarte
bine poziþionate din punct de vede-
re valoric. Mã gândesc la proiecte
precum The Park Apartments, Sea-
sons Primãverii, Metro City sau City
Point. La fel se întâmplã ºi în oraºe
precum Braºov, Bacãu sau Iaºi.

Reporter: Ce prognoze aveþi pen-
tru sectorul construcþiilor în 2016?

Marius Dragne: În 2016 mizãm pe
un avans uºor al pieþei, dar ne aºtep-
tãm ca avansul sã fie puþin mai tem-
perat comparativ cu anul precedent.
Cel mai probabil, în prima jumãtate
de an va continua dinamica din
2015, cu o uºoarã încetinire în urmã-
toarele 6 luni, în funcþie de evoluþia
macroeconomicã ºi stabilitatea poli-
ticã din România.

Reporter: Care sunt estimãrile
dumneavoastrã în privinþa vânzãri-
lor companiei în 2016?

Marius Dragne: În 2015 am fãcut

paºi importanþi în procesul de con-
solidare a business-ului local. Cifra
de afaceri Xella Ro este pe una trend
ascendent, în acord cu obiectivele
pe care ni le-am setat. Ne dorim ca
evoluþia din 2016 sã fie una similarã
celei din 2015, iar evoluþia pozitivã
sã continue, susþinutã de încrederea
pe care o primim zi de zi din partea
clienþilor noºtri.

Reporter: Cum au evoluat preþuri-
le pentru piaþa de BCA în 2015 ºi ce
estimãri aveþi pentru acest an?

Marius Dragne: Piaþa de zidãrie -
BCA sau cãrãmidã - are nevoie de o
perioadã de maturizare. Sperãm cã
vom asista la o fazã de regândire a
politicilor de dezvoltare în care pre-
þurile vor fi stabilite cât mai realist ºi
fãrã sã afecteze calitatea produselor
ºi serviciilor oferite.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare ale Xella România în
2016?

Marius Dragne: Ne propunem sã
avem continuitate în procesul de con-
solidare a businessului din România, sã
rãsplãtim prin activitatea noastrã
încrederea primitã în relaþia cu parte-
nerii actuali ºi sã rãspundem cu suc-
ces nevoilor consumatorilor români.

Reporter: Cum credeþi cã va evo-
lua piaþa rezidenþialã de la noi dupã
ce Legea dãrii în platã va intra în vi-
goare?

Marius Dragne: Guvernul Româ-
niei a luat niºte mãsuri care vor influ-
enþa pozitiv piaþa rezidenþialã. Mã
gândesc, în special, la creºterea pla-
fonului pentru aplicarea TVA-ului de
5%, mãsurã care poate favoriza tran-
zacþiile cu apartamente mai spaþioa-
se, dar ºi reducerea TVA-ului la 20%.
Este important ca autoritãþile sã ia
mãsuri care sã stimuleze creºterea
economicã ºi sã uºureze accesul la
creditare. Construcþiile au avut o
evoluþie bunã în 2015, segmentul
rezidenþial fiind un pilon care a jucat
un rol central în aceastã direcþie.
Dezvoltãrile rezidenþiale pun în
miºcare o piaþã importantã. Nu cu-
noaºtem încã forma finalã a acestei
legi ºi este prematur sã comentãm
efectele legii pânã nu cunoaºtem
toate detaliile acesteia. Ceea ce ºtim
este cã România are nevoie de pre-
dictibilitate ºi de programe de susþi-
nere a construcþiei de locuinþe noi
ca motoare reale de creºtere a pieþei
de constructii în ansamblul ei.

Reporter: Mulþumesc!
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